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تبعات تهدید »دانشگاه«
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نیشابور با 22 هزار بافنده، مستعد 
ایجاد زنجیره ارزش بین المللی  
در صنعت فرش بافی

نبه
شــــ

11
06
1402

با سلام خد مت امام عصر)عج(

2

تا انتخابات

گزارش

احتمالا لاریجانی 
از نامزدهای 

اصلاح طلب معتدل 
حمایت کند

ناآرامی های لیبی احتمالا کشورهای عربی را از 
سازش بازدارد

تبعات رسوایی سیاسی »منقوش« 
هم چنان ادامه دارد

تحلیلگر مسائل سیاســی گفت: برخی اصولگرایان این 
دیدگاه را دارند که هر کس حتی اگر از کنار شــخصیت 
های سیاســی اصلاح طلب عبور کرد باید کنار گذاشته 
شــود و از او در مناصب مدیریتی و اداره کشور استفاده 

نشود اما آقای لاریجانی چنین دیدگاهی ندارد.
 اصلاح طلبان کما فی السابق با سیاستی دوگانه وارد سال 
انتخابات شده اند. به قول قدیمی ها با یک دست پس زده 
و با پا پیش می کشند. آنها از یک طرف دنبال تند کردن 
فضا هســتند و اصرار به تحریم انتخابات دارند. از طرف 
دیگر اما به لاریجانی و نزدیک شــدن به او برای کسب 
موفقیــت در انتخابات آتی دل بســته اند. ناصر ایمانی 

درباره احتمال نزدیک شدن نمایندگان...

حسین فاطمی:  به نظر می رسد داستان دیدار نجلا 
منقوش، وزیر امور خارجه لیبی با الی کوهن، همتای 
صهیونیستی اش همچنان سر دراز دارد. این دیدار به 
مثابه رسوایی سیاسی نه تنها برای منقوش گران تمام 
و به برکناری و حتی احتمال محاکمه او منجر شده 
که قصه به جاهای باریک حســاس تا پای سرنگونی 
دولت لیبی و نیز جرم انگاری عادی ســازی روابط با 
صهیونیست ها منجر شــده است. در همین رابطه و 
به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، وزارت امور خارجه  
تشکیلات خودگردان فلسطین اعلام کرد که نخست 
وزیر دولت وحدت ملی لیبی از سفارت فلسطین در 
طرابلس مخالفت خود با عادی سازی روابط با تل آویو 

و جرم بودن آن را اعلام کرد. 
این وزارتخانه در بیانیه ای اعلام کرد، الدبیبه از داخل 
ساختمان سفارت فلسطین مخالفت دولتش با مساله 
عادی ســازی روابط با رژیم اشــغالگر و جرم انگاری 
هرگونه ارتباطی میان هر یک از مســؤولان لیبیایی 
با نمایندگان این رژیم را اعلام کرد. پیشتر رسانه های 
لیبی اعــلام کردند که الدبیبه از داخل ســاختمان 
ســفارت فلســطین اعلام کــرد »از کاری که نجلاء 
ادامه در صفحه 2

سید محمد شــفیعی، دانش آموخته کارشناسی 
علوم سیاسی دانشــگاه گیلان: حضــور چین در 
آمریکای  لاتین، در ابتــدا همانند آفریقا برای پیگیری 
اهــداف ایدئولوژیکی )حمایــت از جنبش های چپ(، 

علی الخصوص در حوزه کارائیب بوده است. 
اما بعــد از دوره رفورم، دیدگاه چین در این منطقه نیز 

تغییر یافته است.
تا چندین ســال پیش آمریکا قــدرت یکه تاز در حوزه 
کارائیب و آمریکای لاتین به شــمار می رفت، اما اکنون 
موازنه در این مناطق کاملا تغییر کرده است. به دنبال 
حضور آمریکا در جنوب  شرق آسیا، چین نیز نفوذ خود 
را در این مناطق گسترش داده است. به طور عمده چین 
دو هدف سیاســی در این منطقه دارد که سعی دارد با 

عامل اقتصادی راه را برای رسیدن به آن هموار کند.
این دو هدف سیاسی عبارتند از:

1. تنگنای سیاسی قرار گرفتن تایوان: 
تعداد کشورهایی که در ابتدا با تایوان ارتباط دیپلماتیک 
داشــتند حدود ۳۰ کشــور بود که در بین کشورهای 
آفریقا، کارائیب وآمریکای  لاتین، پاسفیک و اروپا تقسیم 

شده بودند که بیشترین سهم برای کارائیب و آمریکای 
لاتین بود.

چین که همــواره تایــوان را جزء خــاک اصلی خود 
می دانســته و می داند سعی داشته است تا با حضور در 
این منطقه، به قطع روابط دیپلماتیک این کشــورها با 

تایوان منجر شود.
اما راه چین برای رسیدن به این مهم چه بود؟

عامــل اقتصادی و ســرمایه گذاری و تجــارت در این 
کشــورها، کاری که تایوان به دلیــل محدودیت های 

موجود نمی تواند انجام دهد.

در سال ۲۰۰۶ کشورهای حوزه کارائیب حدود ۴درصد 
از حجم کل تجارت خارجی چین را به خود اختصاص 
دادند و مکزیک و پاناما نقش بازاری مهمی برای چین 

داشتند.
از ســوی دیگر طی بازه زمانــی ۱۹۹۹ تا ۲۰۰۶ حجم 
تجارت چین و کشــورهای آمریکای لاتین از ۸میلیارد 
دلار به ۷۰ میلیارد  دلار افزایش یافته و کشورهایی نظیر 
شیلی، برزیل و آرژانتین مهم ترین بازارهای چین در این 
بازه زمانی این بازه زمانی بودند. و در همین بازه زمانی 
حجم واردات چین از آمریکای لاتین از ۳میلیارد دلار به 
۳۴ میلیارد دلار افزایش یافت که کشورهایی مانند پرو، 
ونزوئلا، آرژانتین و برزیل مهم ترین منبع واردات چین از 

این منطقه بوده اند.
اما در بحث سرمایه گذاری، چین بیشتر در زمینه تسهیل 
دسترســی به منابع مواد خام از قبیل سنگ  آهن، قلع، 
سرب و مس یا در زمینه توسعه راه ها و خطوط ارتباطی 

انجام گرفته است )در شیلی، آرژانتین، برزیل و.....(.
در بین ســال های ۲۰۰۳ تا ۲۰۰۷ ســرمایه گذاری 

سالیانه چین از یک میلیارد دلار در سال به...

حضور چین در کارائیب و آمریکای لاتین

پاسخی به حضور آمریکا در جنوب شرق  

سرپرست ستاد مدیریت حمل ونقل و سوخت از لزوم احیای ستاد مدیریت سوخت می گوید؛

 ناترازی بنزین!
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تبعات تهدید »دانشگاه«
انتشــار روایت هایی از اخــراج تعدادی از 
اساتید دانشگاه های کشور، با واکنش هایی 
گسترده همراه شده است. این اخراج ها از 
سوی برخی مورد حمایت و از سوی برخی 

دیگر مورد نقد جدی قرار گرفته است.
 فرارو نوشــت: محمود کمــره ای، معاون 
آموزشی دانشگاه تهران با تاکید بر اینکه 
این دانشــگاه استاد اخراجی ندارد، گفت: 
»ممکن است فردی به دلایل شخصی از 
ادامه همکاری با دانشگاه استعفا کند، اما 
موردی مبنی بر اینکه ما فردی را به دلایلی 
اخراج کنیم یا خاتمه کار وی را اعلام کرده 

باشیم، نداریم.«
علیرضا سلیمی نماینده مجلس شورای 
اسلامی نیز موضوعی موافق به این اخراج ها 
دارد و گفته است: »امنیت کشور مهم است. 
بحث، بحثِ توطیه علیه کشور است. در 
دانشگاه کشور های آمریکا، فرانسه، کانادا و 
انگلیس در برابر افرادی که حتی اظهار نظر 
داشتند، برخورد می شود.«. حسن روحانی، 
رئیس جمهور پیشین کشور، اما، موضوعی 
مخالق دارد و گفته است: »محروم کردن 
دانشگاه ها از اساتید برجسته، ظلم به علم 
و کشور اســت. ناامیدی دانشگاهیان به 

مصلحت کشور و نظام نیست.«
حسین شریعتمداری، مدیرمسئول روزنامه 
کیهان که پیشتر نیز از اخراج اساتید ابراز 
خشنودی کرده بود، در واکنش به اظهارات 
روحانی گفت: »متاســفانه اظهارات آقای 
روحانی و برخی دیگر از مدعیان اصلاحات 
تکرار ســیاه نمائی رســانه های غربی و 
عبری و شــبکه رســانه های اپوزیسیون 
نظام است که البته وارونه نمائی واقعیات 
بخشی از ماموریت دشمنان بیرونی است، 
اما از کســانی که خود را زیر تابلوی ایران 
اســلامی تعریف می کنند، اینگونه اظهار 
نظر های بی ســند دور از انتظار اســت.« 
احمد زیدآبادی و صادق زیباکلام از دیگر 
افرادی هستند که در کانال های تلگرامی 
خود، به اخراج اساتید واکنش منفی نشان 
داده و نســبت به تبعات این تصمیمات 
ابراز نگرانی کرده اند. امیرحســین ثابتی، 
مجری برنامه جهان آرا که در اوج مناقشات 
درباره اخراج اساتید دانشگاه شریف، برای 
تدریس به این دانشگاه دعوت شده گفته 
است: »افتخارمی کنم مواضع فکری من 
به سعید جلیلی نزدیک است، البته عضو 
هیات علمی دانشگاه شریف نمی شوم، فقط 
استاد مدعو هستم.« با توجه به این شرایط، 
پرسش هایی مطرح است، از جمله این که 
آینده دانشگاه ها در سایه تصمیمات جریان 
خالص ســاز به کدام سمت و سو خواهد 
رفت و تک قطبی شدن فضای دانشگاهی 
کشور چه تاثیری بر آینده ایران می گذارد. 
حسین راغفر، عضو هیئت علمی دانشگاه 
الزهرا و حسین کنعانی مقدم، فعال سیاسی 

اصولگرا به این پرسش ها پاسخ داده اند:
انسداد مسیر های نقد سازنده و ترویج مدیحه گویی

حســین راغفر گفت: »هدف از این نوع 
برخــورد، تلاش بــرای »همنواســازی 
دانشگاه« با ساختار قدرت است. این مسئله 
بار ها و بار ها تکرار شده و هیچگاه به نتیجه 
نرسیده است. گاهی، افرادی که مورد هدف 
قرار می گیرند، در کنار این که پژوهشگران 
و چهره های علمی قابلی هســتند، افراد 
بسیار معتقد و علاقه مند به وطن هستند 
و مایلند که کاری برای جامعه انجام دهند. 
این گروه، در برابر بحران هایی که ساخته 
نظام تصمیم گیری ها است راه حل هایی را 
مطرح می کنند. به همین دلیل است که 
اگر راه حل های پیشنهادی آنان با خواست 
و منویات حاکمیت همخوانی نداشته باشد، 
با واکنش های سیاسی رو به رو می شوند.«

وی افزود: »یکی از پیامد های اصلی چنین 
نحوه برخوردی، عقب ماندگی شدید علوم 
انســانی و علوم اجتماعی در ایران است. 
مهمترین دلیل این کــه محققان علوم 
انسانی و اجتماعی نمی توانند نقش جدی 
تری در حل مسائل جامعه خود و کمک به 
پیشرفت جامعه داشته باشند، این است که 

با تهدید مواجه می شوند. این در حالی است 
که اصلی ترین دلیل رشد علوم اجتماعی و 
انسانی، اتخاذ یک رویکرد انتقادی است. اگر 
قرار باشد که فقط به تایید سیاست هایی 
که از سوی ساخت قدرت مطرح و اعمال 
می شود بپردازیم، هیچ پیشرفتی در علوم 
اجتماعی حاصل نمی شود. نگاه انتقادی 
می کوشد که وضع موجود را تغییر داده و 

جامعه را به سمتی بهتر هدایت کند.«
این استاد دانشگاه گفت: »اصلی ترین عامل 
عقب ماندگی علوم اجتماعی و علوم انسانی 
در کشور ما همین نحوه برخورد و امنیتی 
کردن اندیشه اجتماعی در کشور است. کار 
پژوهشگر نقد های گسترده و همه جانبه به 
سیاست های فعلی است که منجر به شرایط 
اجتماعی، اقتصادی موجود شده است. یکی 
از دلایل بحران اجتماعی کنونی در ایران، 
این است که نه تنها توجهی به اخطار ها 
و هشدار های محققین علوم انسانی نشده، 
بلکه در مقابل تذکرات و نقد هایی که شده، 
مقاومت های سیاسی/امنیتی رخ داده است. 
این رفتار ها باعث می شود، جامعه از نقد و 
انتقاد تهی شود و مدیحه گویی جایگزین 
آن شود. در این شرایط، گویی هیچ مشکلی 

در جامعــه وجود ندارد و در نتیجه نقدی 
نیز وجود ندارد. این یک ظلم بزرگ است 
که علیه جامعه انجام می شود.« وی افزود: 
»گسســت عمیق نسلی که در جامعه به 
وجود آمده، در تاریخ معاصر ایران بی سابقه 
اســت و بخش قابل توجه آن، محصول 
بی توجهی به هشدار های محققان علوم 
انسانی است. با فعالان این حوزه رفتار هایی 
شده که یا از کشور مهاجرت کرده اند، یا 
در داخل کشــور به سکوت واداشته شده 
اند و با برچســب زدن به آنان سعی شده 
اعتبار ســخنان و مواضعشان مورد تردید 
قرار گیــرد. این رفتارها، خــود، از دلایل 
اصلی مهاجرت های گسترده نسل جوان 
و روشــن اندیش از کشور شده است. کل 
فضای سیاســت گذاری کشور در اختیار 
افرادی است که تنها وظیفه خود را مدح 
سیاست های موجود، می دانند و متاسفانه 
در ماه هــای اخیر نیز به دلیل شکســت 
سیاست های اقتصادی هجده سال اخیر، 
شــاهد تلاش سیاســت گذاران و دولت 
مردان برای موجه جلوه دادن سیاست های 
خودشان هستیم. به همین دلیل داده هایی 
غیرواقعی و غیرقابل تایید را مطرح می کنند 
که می تواند شــرایط فعلی را بدتر کرده و 
بی اعتمادی جامعه را نســبت به بخش 
عمومی تشــدید کند.« راغفر گفت: »در 
همه جای دنیا، این منتقدین هستند که 
با انتقاد خود، راه حل های مناســب را از 
دل انتقاد ها و شناخت کاستی ها استنتاج 
و استخراج می کنند و همین رفتار، ثبات 
بخش سیاسی، اقتصادی و حتی تضمیمن 
کننده اعتماد عمومی نسبت به حاکمیت 
اســت. بی اعتمادی عمومی فعلی که در 

جامعه ما رخنه کرده، به طور قطع، ماحصل 
سرکوب اندیشه در فضایی است که انتظار 
می رود، افراد، شرایط فعلی را نقد کرده و 
چشم های سیاســت گذاران را نسبت به 
کاستی ها باز کنند. اتفاقات اخیر در جامعه 
و دانشگاه نشان می دهد، سخنانی که در 
صدا و سیما، مبنی بر آزادی بیان مطرح 
می شود، تا چه حد در تناقض با اتفاقاتی 
است که در دانشگاه شاهدیم.« وی افزود: 
»پس از ناآرامی های پاییز ۱۴۰۱ در رسانه 
ملی، نقدپذیری برجسته و تلاش می شد 
منتقدین، نقد های خود را بیان کنند، اما 
همزمان میبینیم که بسته بودن و انسداد 
فکری در حوزه های سیاسی، اجتماعی و 
اقتصادی و به خصوص در مراکز دانشگاهی 
و تحقیقاتی، به نحوی است که در تقابل 
کامل با نمایش رسانه های دولتی پس از 
بحران ۱۴۰۱ اســت. بهتر است به جای 
آن که متوسل به تلاش های مقطعی در 
زمان های خاص از جمله انتخابات شویم و 
فقط در آن دوره فضا را برای نقد باز کنیم، 
در همه مقاطع، اجازه نقد بدهیم. در سایه 
این شرایط، بخشــی از افراد و چهره های 
علمی از کشــور مهاجــرت می کنند و 

بخشــی دیگر نیز، به انزوا و گوشه گیری 
روی می آورنــد. اقداماتی که این روز ها در 
دانشگاه ها رخ می دهد، درواقع ادامه تلاش 
برای انسداد فکری بیشتر در جامعه است. 
پیامد های این شــرایط بســیار گسترده 
اســت. ولی مهمترین پیامد این شرایط، 
گرفتن فرصت ها از نخبگان و اعطای آن به 

پخمگان است.«
عده ای در دانشگاه عملیات انتحاری می زنند!

حســین کنعانی مقدم گفت: »سال های 
سال است که دشمنان رشد و تعالی ایران 
به دانشگاه ها طمع دارند )چه قبل از انقلاب 
و چه پس از انقلاب(. برخی در تلاشند که 
دانشگاه ها را به عنوان پایگاهی برای گروه ها 
و جریان های خاص خود، تعریف کنند. به 
عنوان فردی که هم به عنوان دانشــجو و 
هم به عنوان مدرس در دانشگاه ها حضور 
داشــتم، تاکید می کنم که دانشــگاهها، 
همیشه از حســاس ترین مراکز بوده اند. 
رفتار با اســتاد و دانشجو نباید تبدیل به 
خودزنی یا عملیات انتحاری علیه خودمان 
باشد. در عملیات انتحاری، نه تنها خود فرد 
حمله کننده منفجر می شود، بلکه تمامی 
محیط اطراف را هم نابــود می کند. این 
روش جدید برخورد با اساتید در دانشگاه ها 

به همین شکل است.«
وی افزود: »تحت فشــار قرار دادن اساتید 
دانشگاه همان رفتار انتحاری نابودگر است. 
رفتار با دانشجو و دانشگاه نیازمند رویکرد 
عقلانی و فــارغ از هر نوع احساســات و 
اعمال سلیقه است. برخورد با مسائلی که 
در دانشگاه رخ می دهد نباید ملاک عمل 
مســئولان باشد. این که در هیئت علمی 
دانشگاه روی یک جریان خاص تمرکز و 

تسویه حساب های جناحی و حتی خودزنی 
می کنند اشــتباهی بزرگ و نابخشودنی 
است. اصل موضوع این است که دانشجو 
و دانشگاه به عنوان یکی از مصادیق رشد، 
توسعه و نخبگی، مطرح است و رفتار ها باید 
کاملا قانونمند باشد. به همین دلیل معتقدم 
باید عدالت سیاسی و رفتاری درباره اساتید 
دانشگاه و دانشجویان اعمال شود و دانشگاه 
را نمی توان دستخوش یک جریان خاص و 

یا سیاست های خاص کرد.«
این فعال سیاســی اصولگرا گفت: »آن ها 
که فکر می کنند با حضور در دانشــگاه و 
عملیات انتحاری، می توانند دانشــگاه را 
به یک جایگاه خاص برســانند، کاملا در 
اشتباهند. زمانی که مدرس دانشگاه بودم با 
دختران و پسرانی رو به رو بودم که همگی 
جوان و دارای روحیه پر شــور و اشتیاق 
بودند. اما برخــی از آنان تصور می کردند 
که فقط باید به دانشــگاه آمده و تعدادی 
واحــد را پاس کننــد و بروند و هیچ نوع 
فعالیت اجتماعی نداشته باشند. در حالی 
که پیش از انقلاب و در دوران دانشجویی 
من، دانشگاه ها برای ما، مرکز فکر و اندیشه 
و تضارب آراء بود و حتی افرادی مثل دکتر 

بهشتی، دکتر شریعتی، دکتر مفتح، که 
در دانشــگاه ها حضور داشتند، با حمایت 
دانشجویان به روشنگری می پرداختند.« 
وی افزود: »برخی فکر می کنند دانشگاه 
مثل بیمارســتان اســت، یعنی تعدادی 
مریض آمده اند و دکتر و پرســتار هم در 
دانشگاه حضور دارند و باید دانشجویان یا 
همان مریض ها را شفا داده و مرخص کنند. 
در صورتی که این نگاه بسیار غلط است. 
دانشگاه نه بیمارستان است و نه پادگان. اگر 
ما مولفه های یک دانشگاه موفق را در نظر 
نگیریم و اعمال نکنیم، به جای دانشجو، 
ربات از دانشــگاه فارغ التحصیل خواهیم 

کرد.«
کنعانی مقدم تاکید کرد: »اساسا دانشگاه 
باید سیاسی باشد. وقتی دانشگاه سیاسی 
نباشــد یا تبدیل به محل نفوذ و حضور 
یک عده خاص باشــد، همان بیمارستان 
یا پادگان است. برخی تصور می کنند در 
دانشگاه، همه باید مثل مسئولین کشور 
فکــر کنند در حالی که دانشــگاه جایی 
است که باید فضایی ایجاد شود که افراد 
بتوانند غیــر از منویات و افکار حاکمیت، 
نیز فکر کرده و مسائل و مشکلات کشور 
را دیده و حل کنند. برخی نگاه پادگانی، 
بیمارســتانی و حتی تیمارستانی نسبت 
به مسائل دانشگاهی دارند. این طرز فکر، 
کاملا انحرافی است و باید مورد بازنگری 
قرار گیرد. درب ها باید باز شــود تا صدای 
مخالف در دانشگاه ها شنیده شود. رهبری 
نیز بر ایجاد کرسی های آزاداندیشی تاکید 
کرده اند. چطور ممکن است در دانشگاه 
اسلامی این کشــور، راه را بر مخالفان و 

منتقدین حاکمیت ببندیم.« 

احتمالا لاریجانی از نامزدهای 
اصلاح طلب معتدل حمایت کند

تحلیلگر مسائل سیاســی گفت: برخی اصولگرایان این دیدگاه 
را دارند که هر کس حتی اگر از کنار شــخصیت های سیاسی 
اصلاح طلب عبور کرد باید کنار گذاشته شود و از او در مناصب 
مدیریتی و اداره کشور استفاده نشود اما آقای لاریجانی چنین 

دیدگاهی ندارد.
 اصلاح طلبان کما فی الســابق با سیاســتی دوگانه وارد ســال 
انتخابات شــده اند. به قول قدیمی ها با یک دســت پس زده و 
با پا پیش می کشــند. آنها از یک طــرف دنبال تند کردن فضا 
هســتند و اصرار به تحریم انتخابات دارند. از طرف دیگر اما به 
لاریجانی و نزدیک شدن به او برای کسب موفقیت در انتخابات 

آتی دل بسته اند.
ناصر ایمانی درباره احتمال نزدیک شدن نمایندگان اصلاح طلب 
به علی لاریجانی گفت: بخشی از اصولگرایان اعتقاداتی درباره به 
کارگیری نیروهای سیاسی دارند که آقای لاریجانی آن اعتقادها 
را ندارد. آقای لاریجانی بر این باور است برخی نیروهای اصلاح 
طلب کارآمد و معتقد به نظام هســتند و می توان از این نیروها 

در مجلس، دولت و ارکان مدیریتی کشور استفاده کرد.
وی افزود: برخی اصولگرایــان این دیدگاه را دارند که هر کس 
حتی اگر از کنار شخصیت های سیاسی اصلاح طلب عبور کرد 
باید کنار گذاشته شود و از او در مناصب مدیریتی و اداره کشور 

استفاده نشود اما آقای لاریجانی چنین دیدگاهی ندارد.
این تحلیلگر مســائل سیاســی درباره نحوه تأثیرگذاری علی 
لاریجانی بر انتخابات مجلس اظهار کرد: احتمال دارد که آقای 
لاریجانی در انتخابات مجلس لیست دهد و در آن لیست برخی 
نیروهای اصلاح طلــب همچون کارگزارانی ها حاضر باشــند 
بنابراین این احتمال است که نیروهای معتدل جریان اصلاحات 

در انتخابات مجلس با آقای لاریجانی همراه شوند.
ایمانی افزود: اصلاح طلبانی که میانه رو هستند و دیدگاه های 
سیاسی و اقتصادی معتدلی دارند، امکان دارد آقای لاریجانی از 
آنها در لیست خود استفاده کند چون تقسیم بندی های آقای 
لاریجانی با تقسیم بندی های بخشــی از اصولگرایان متفاوت 

است.

تا انتخابات

نیم نگاه

لی
داخ

ت 
یاس

س

پیشنهاد 
متفاوت مشاور 
احمدی نژاد به 

رئیسی
محمود  پیشــین  مشاور 
ابراهیم  بــه  نژاد  احمدی 
تا  داد  پیشــنهاد  رئیسی 

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت را عزل کند.
مشاور پیشین محمود احمدی نژاد به ابراهیم رئیسی پیشنهاد داد 

تا رئیس شورای اطلاع رسانی دولت را عزل کند.
عبدالرضا داوری، مشاور دولت احمدی نژاد در توییتی نوشت: 

آیت الله خامنه ای ضعف اطلاع رســانی دولــت را مانند غباری 
 دانســتند کــه مانــع از دیده شــدن کارهای اساســی دولت

 است. 
جنــاب آقای رئیس جمهــور! با توجه به اینکــه انتقاد صریح 
رهبر معظم انقلاب، مســتقیما متوجه رفتارهای شورای اطلاع 
 رســانی دولت است، همین امروز آقای ســپهر خلجی را عزل 

کنید.
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حضور چین در کارائیب و آمریکای لاتین

پاسخی به حضور آمریکا در جنوب شرق  

سید محمد شفیعی، دانش آموخته 
کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه 
گیلان: حضــور چیــن در آمریکای  
لاتیــن، در ابتدا هماننــد آفریقا برای 
ایدئولوژیکی )حمایت  اهداف  پیگیری 
از جنبش های چپ(، علی الخصوص در 

حوزه کارائیب بوده است. 
اما بعد از دوره رفورم، دیدگاه چین در 

این منطقه نیز تغییر یافته است.
تا چندین ســال پیش آمریکا قدرت 
یکه تاز در حــوزه کارائیب و آمریکای 
لاتین به شــمار می رفــت، اما اکنون 
موازنــه در این مناطــق کاملا تغییر 
کرده است. به دنبال حضور آمریکا در 
جنوب  شرق آسیا، چین نیز نفوذ خود 
را در این مناطق گســترش داده است. 
به طور عمده چین دو هدف سیاســی 
در این منطقه دارد که ســعی دارد با 
عامل اقتصادی راه را برای رســیدن به 

آن هموار کند.
این دو هدف سیاسی عبارتند از:

1. تنگنای سیاسی قرار گرفتن تایوان: 
تعداد کشورهایی که در ابتدا با تایوان 
ارتباط دیپلماتیک داشتند حدود ۳۰ 
کشور بود که در بین کشورهای آفریقا، 
کارائیب وآمریکای  لاتین، پاســفیک و 
اروپا تقســیم شده بودند که بیشترین 
ســهم برای کارائیب و آمریکای لاتین 

بود.
چین که همــواره تایوان را جزء خاک 
اصلی خود می دانسته و می داند سعی 
داشته است تا با حضور در این منطقه، 
به قطع روابط دیپلماتیک این کشورها 

با تایوان منجر شود.
اما راه چین برای رسیدن به این مهم چه بود؟

عامل اقتصــادی و ســرمایه گذاری و 
تجــارت در این کشــورها، کاری که 
تایوان به دلیل محدودیت های موجود 

نمی تواند انجام دهد.
در ســال ۲۰۰۶ کشــورهای حــوزه 
کارائیــب حــدود ۴درصــد از حجم 
کل تجارت خارجی چیــن را به خود 
اختصاص دادند و مکزیک و پاناما نقش 

بازاری مهمی برای چین داشتند.
از سوی دیگر طی بازه زمانی ۱۹۹۹ تا 
۲۰۰۶ حجم تجارت چین و کشورهای 
آمریکای لاتین از ۸میلیارد دلار به ۷۰ 
میلیارد  دلار افزایش یافته و کشورهایی 
نظیر شیلی، برزیل و آرژانتین مهم ترین 
بازارهای چیــن در این بازه زمانی این 
بازه زمانی بودند. و در همین بازه زمانی 
حجــم واردات چین از آمریکای لاتین 
از ۳میلیارد دلار بــه ۳۴ میلیارد دلار 
افزایش یافت که کشورهایی مانند پرو، 
برزیل مهم ترین  ونزوئلا، آرژانتیــن و 
منبــع واردات چیــن از ایــن منطقه 

بوده اند.
اما در بحث سرمایه گذاری، چین بیشتر 
در زمینه تســهیل دسترسی به منابع 

مــواد خام از قبیل ســنگ  آهن، قلع، 
سرب و مس یا در زمینه توسعه راه ها و 
خطوط ارتباطی انجام گرفته است )در 

شیلی، آرژانتین، برزیل و.....(.
در بین ســال هــای ۲۰۰۳ تا ۲۰۰۷ 
ســرمایه گــذاری ســالیانه چین از 
یک میلیارد دلار در سال به ۲۴میلیارد 
دلار افزایــش یافتــه لســت و دقیقا 
از همیــن بــازه زمانی قطــع ارتباط 
و  کارائیب  کشــورهای  دیپلماتیــک 
آمریکای لاتین با تایوان شروع شد و تا 

کنون نیز ادامه دارد:
پاناما، کاســتاریکا، گرانادا، دومینیکن 
در همین بازه زمانی و طی ســال های 
اخیر هندوراس و نیکاراگوئه نیز اقدام 
به قطع روابط دیپلماتیک خود با تایوان 

کرده اند.

هم پیمانان باقی مانــده برای تایوان در 
این مناطق عمدتا کشورهایی هستند 
که در طول سال شاید یک بار اسمشان 
در رســانه ها شنیده نمی شود یا خیلی  
از افــراد اطلاعــی ندارنــد که چنین 
کشورهایی وجود دارند که همگی جزء 
کشورهای فقیر محسوب می شوند. تنها 
هم پیمان تایــوان در این منطقه که تا 
حدودی می توان گفت نسبت به باقی 
کشورها وضعیت بهتری دارد پاراگوئه 
است که چینی ها از ســال ۲۰۰۳ به 
دنبال قانع کردن این کشور برای قطع 
روابط دیپلماتیک با تایوان هستند که 

فعلا نتیجه ای در بر نداشته است.
اما چین توانســته با اهرم کمک های 
مالی به هــدف اول خــود که تهدید 

فضای بین المللی تایوان است برسد.
کمک ۳۰۰ میلیارد دلاری به کاستاریکا 
و و ســاختن سد در هندوراس و موارد 
دیگر در سایر کشــورها دلایل خوبی 
برای قطع رولبط دیپلماتیک با تایوان 
یا عــدم ارتباط گرفتن بــا این جزیره 

کوچک شده است.
2. اقدام  متقابل در برابر آمریکا:

حضور آمریکا در آسیای جنوب  شرقی 
و حمایت از تایوان، سبب شد تا چین 
در فتح حیات  خلوت آمریکا تلاش کند، 
البته نمی توان از نقش عوامل اقتصادی 
و منابع کشورهای کارائیب  و آمریکای 
لاتین که برای چین  حائز اهمیت است 
چشم پوشــی کرد اما حضور آمریکا و 
حمایتش از تایــوان انگیزه چین  را دو 

چندان کرده است.

چیــن از ســال ها قبل ســعی کرده 
اهدافــش در این مناطــق را از طریق 
همکاری با ســازمان های چندجانبه 
و همچنیــن روابط متقابــل دو جانبه 
رهبــران در آمریکای لاتین و کارائیب 

پیگیری کند.
به عنوان مثال: از ســال ۲۰۰۴ که هو 
جین تائو وارد آمریکای لاتین شد تا با 
رهبران کشورها برای گسترش روابط 
با چیــن رایزنی کند، برخی از رهبران 
کشورهای آمریکای لاتین در آن برهه 
زمانی نظیر هوگو چــاوز در ونزوئلا به 
دلیل مقابله با گسترش نفوذ آمریکا در 
این منطقه به ســمت چین سوق پیدا 
کردنــد و از مواضع چین که تاکید بر 
چندجانبه گرایی و احترام به حاکمیت  
کشــورها در نهادهای بین المللی بود، 

حمایت کردند.
طــی یک  ســال و نیم اخیــر نیز که 
دولت های چپ گرا در کلمبیا، برزیل بر 
سر کار آمدند و رئیس جمهوری پرو نیز 
برکنار شد،با توجه به نزدیکی و پیشینه 
ایدئولوژیکی بین چین و کشورهای این 
منطقه، راه برای چیــن برای کاهش 
قدرت آمریکا در این کشــورها هموار 

شده است. 
این ۲ اقدام، نفوذ آمریکا در جنوب  شرق 
آسیا را نیز تهدید می کند، در تنگنا قرار 
گرفتن تایوان و قطع ارتباط دیپلماتیک 
کشورهای کارائیب و آمریکای  لاتین با 
تایوان، نگرش ها به اینکه آیا آمریکا از 
متحدانش می تواند حمایت و دفاع کند 
را در بین کشورهای شرق آسیا تضعیف 
می کند. کما این که  مهم ترین متحدان 
شــرقی آمریکا )کره جنوبــی و ژاپن(، 
بیشترین حجم تجارت را با چین دارند 
و نه آمریکا، و چین جای آمریکا را در 
این کشــورها گرفته تا امیدوار باشــد 
بتواند پیمان منطقه ای در شرق همراه 
با کشورهای منطقه برای مقابله با نفوذ 

آمریکا ببندد.
فعلا آمریکا با قمار روی جنوب شرق آسیا، 

کارائیب و لاتین را واگذار کرده است.

حضور آمریکا در آسیای جنوب  شرقی و حمایت از تایوان، 
سبب شد تا چین در فتح حیات  خلوت آمریکا تلاش کند، 
البته نمی توان از نقش عوامل اقتصادی و منابع کشورهای 
کارائیب  و آمریکای لاتین که برای چین  حائز اهمیت است 

چشم پوشی کرد اما حضور آمریکا و حمایتش از تایوان 
انگیزه چین  را دو چندان کرده است

,,

پیام تبریک رئیس جمهور به مناسبت سالگرد استقلال ازبکستان

ســید ابراهیــم رئیســی در پیامی به 
»شــوکت میرضیایف«، رئیس جنهور 
ازبکستان فرا رسیدن سالگرد استقلال 
این کشــور را به وی و مردم کشورش 

تبریک گفت.

به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی 
در پیامــی به »شــوکت میرضیایف« 
همتای ازبکستانی خود،  با تبریک فرا 
ازبکستان،  اســتقلال  سالگرد  رسیدن 
ابــراز امیدواری کرد در پرتو مســاعی 

مشــترک،  روابط میان دو کشور بیش 
از پیش شــاهد گســترش روز افزون 
 در راســتای منافع متقابل و توســعه

 صلــح و امنیت منطقه ای و بین المللی 
باشد.

المنقوش، وزیر خارجه لیبی برای عادی ســازی با اسرائیل 
انجام داده، مطلع نیست.«

 احتمال سرنگونی دولت لیبی بالا گرفت
در کنار بالا گرفتن مخالفت هــا و اعترض ها اکنون تلاش 
هایی هم برای  پایان دادن به عمر دولت لیبی، مطرح است. 
آن طور که خبرگزاری فلســطینی »شهاب« گفته، اتحادیه 
انقلابیون »مصراته« لیبی خواستار سرنگونی دولت وحدت 
ملی این کشور به ریاست عبدالحمید الدبیبه و تشکیل یک 
دولت پیشــبرد امور )موقت( با مشارکت تمامی اجزای ملت 

لیبی برای یک دوره معین شد.
این اتحادیه در بیانیه ای تأیید کرد که دولت وحدت ملی را 
به رســمیت نمی شناسد و دولت وظایفی را که به آن محول 
شــده، از جمله آماده سازی برای برگزاری انتخابات و تدوین 
قانون اساسی انجام نداده است. این اتحادیه در ادامه خواستار 
مجازات تمام کســانی شد که به ملت لیبی ظلم کرده اند تا 
به درس عبرتی برای دیگران تبدیل شوند. اتحادیه انقلابیون 
مصراته همه سیاستمداران فعلی را مسئول اتفاقات فعلی و 

پیچیدگی احتمالی وضعیت لیبی اعلام کرد.
در ادامه این بیانیه آمده است، ساختاری که امروز در عرصه 
لیبی وجود دارد، نشان دهنده اراده و خواست مردم نیست. 
این ترکیب با برنامه های خارجی مرتبط اســت و بزرگترین 
شاهد آن نیز رابطه با تل آویو است. در همین راستا، ۲۶ چهره 
لیبیایی از جمله اعضای پارلمان، شورای ریاستی، نامزدهای 
انتخاباتی و چهره های دانشگاهی و فعال با امضای بیانیه ای 
از دادســتان کل کشورشان خواستند تا تحقیقات قضایی را 

درباره دیدار المنقوش و الی کوهن آغاز کند.
امضاکنندگان این بیانیه خواستار طرح شکایت در دادستانی 
کل علیه تمامی کســانی شــدند که این جلسه »شوم« را 
ترتیب و انجام داده اســت، چراکه نقض مــواد قانون لیبی 
تلقی می شود. امضاکنندگان این بیانیه در ادامه تاکید کردند 
که این اقدام منعکس کننده موضع مردمی و رســمی ملت 
و کشــور لیبی نیســت. امضاکنندگان این بیانیه همچنین 
تاکید کردند که اینگونه دیدارهــا با وزیر امور خارجه رژیم 
صهیونیســتی نباید به ضرر حقوق مشــروع ملت فلسطین 
باشد. درخواست ها برای سرنگونی دولت الدبیبه و تحقیقات 
درباره دیدار مذکور و افراد مرتبط با آن پس از آن بالا گرفته 
است که منابع مطلع از اطلاع شخص نخست وزیر لیبی از این 

دیدار پرده برداشتند.
 ناآرامی های لیبی احتمالا کشــورهای عربی را از ســازش 

بازدارد
دیدار جنجالی منقوش - کوهن، در سوی دیگر یک رسوایی 
تمام عیار هم بر صهیونیست ها و دولت بی بی رقم زده است 
که هر لحظه بر ابعاد آن افزوده می شود. علاوه بر اعتراضات، 
انتقادات جریان اپوزیســیون و حتی حامیان ائتلاف حاکم و 
واکنش آمریکا که به احضار الی کوهن منجر شــد. بنیامین 
نتانیاهو هم طی دســتوری هرگونه دیدار سیاسی محرمانه 

بدون اطلاع خود را ممنوع کرد.  
در این بین شاید مهم تر تبعات مخرب این رسوایی سیاسی 
به تلاش های بی بی در جهت عادی ســازی روابط با برخی 
کشورهای جهان عرب و جهان اسلام باز گردد. پیرو این نکته 
روزنامه عبــری زبان هاآرتص به نقل از برخی دیپلمات های 
جهان عرب و دیپلمات های آمریکایی نوشــت، »تنش ها در 
لیبی ناشی از افشای دیدار وزرای خارجه رژیم صهیونیستی 
و لیبی بــه مذاکرات برای تقویت عادی ســازی میان رژیم 
صهیونیستی و دیگر کشــورهای عربی و اسلامی در آینده 
نزدیــک، ضربه خواهد زد و احتمالا کشــورهای عربی را از 

عادی سازی روابط با این رژیم بازمی دارد.«
یک دیپلمات ارشد یک کشور عربی که با رژیم صهیونیستی 
روابــط دارد، به روزنامه عبری زبــان هاآرتص گفت که این 
اتفــاق از میزان اعتماد کشــورهای های عربــی به مقامات 

اسرائیلی خواهد کاست.
او بــا تاکید بــر اینکه تظاهرات در لیبی بر شــجاعت دیگر 
کشورها برای حرکت رو به جلو در آینده نزدیک تاثیر خواهد 
گذاشت، مدعی شد، »هیچ کسی نمی خواهد چنین تصاویری 

را در پایتختش ببیند.«
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ناآرامی های لیبی احتمالا کشــورهای عربی را از سازش 
بازدارد

تبعات رسوایی سیاسی »منقوش« هم 
چنان دامه دارد
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نیشابور با 22 هزار بافنده، مستعد 
ایجاد زنجیره ارزش بین المللی  در 

صنعت فرش بافی
مسعود میرادی : معاون بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوی در سفری به نیشابور از چند کارگاه صنعت فرش 

دست بافت در شهرستان بازدید نمود. 
علی غفوری مقدم در گفتگو با خبرنگار سرویس اقتصاد و صنعت 
»صبح امروز« اظهار داشت: شهرستان نیشابور از جهات مختلف از 
جمله حوزه اقتصادی، جزو شهرستان های مطرح به شمار می آید. 
این موضوع در مجموعه دستگاه ما دارای اهمیت زیادی است که 
بخش هــای صنعت، بازار و اقتصــادی را در بر مي گیرد و یکی از 
حوزه هایی که مد نظر ما بود حوزه فرش اســت. اخیرا در سازمان 
بحث هــای ویژه ای را در این خصوص مطــرح کردیم که یکی از 
شهرهایی که در حوزه فرش تولید کنندگان معتبری دارد نیشابور 
می باشــد و می توان تولید فرش های بزرگ پارچه ای را در ایران 

توسط نیشابور منحصر به فرد دانست.
وی در خصوص این پرسش خبرنگار »صبح امروز« که برای ایجاد 
زنجیره ارزش فرش در نیشابور با توجه به ۲۲ هزار بافنده فرش و 
فعالیت صادر کنندگان فرش های بزرگ برای حاشیه خلیج فارس، 
چه اقداماتی شــده؛ اظهار داشت: سازمان صمت در این خصوص 
مطالعاتی را انجام داده و طرحی ارائه شــده که باید بررسی شود، 
زیــرا ما تجربه خوبی داریم و اینکــه در حوزه ایجاد مجتمع های 
صنعتی و زنجیره ارزش در تولیدات کیف، کفش و فرش، با توجه 
به ظرفیت بالای شهرستان نیشابور و تمایل تولید کنندگان این 

امکان و ظرفیت در شهرستان وجود دارد.

غفوری مقدم در ادامه گفت: شهرســتان نیشابور دارای ظرفیت 
بالایی در حوزه رنگرزی و پرداخت و رفوگری دارد که می شود یک 
چهارچوب ارزش ارزی برای آنها ایجاد کرد، و این امر باعث می شود 
قیمت تمام شده در محصول پایین آمده و این موارد رقابت خوبی 

در استان ها و در سطح بین المللی ایجاد خواهد کرد.
وی تصریح کرد: ما اعتقــاد داریم صنعت فرش هم در خصوص 
اشتغال و هم در ایجاد درآمدهای ارزی کشور و صادرات غیر نفتی 

می تواند تاثیر بسزایی داشته باشد. 
ایــن مقام مســئول در خصوص احداث موزه فــرش که مصوبه 
نیز داشــته ولی بلاتکلیف مانده اســت، با توجه به ظرفیت های 
گردشگری و اقتصادی آن قول پیگیری داد و بر تلاش در خصوص 

ثبت نشان جغرافیایی فرش نیشابور تاکید کرد.
غفوری مقدم با بیان اینکه افرادی که دارای ظرفیت بالایی هستند 
در این رویدادها مشارکت داشته باشند، بیان داشت: ما توصیه و 
تاکید داریم کســانی که دارای ظرفیت و علاقه مند در خصوص 
تولیدات صادراتی هستند، در رویدادهای تجارت خارجی ما و اعزام 
هیئت های ما به کشورهای مختلف و همچنین نمایشگاه ها شرکت 

کنند و ظرفیت های خود را به نمایش بگذارند.
وی با اشــاره به اینکه مراودات ما برخی از کشــورها تقویت شده 
اســت، گفت: ما برای ۶ ماهه دوم ســال چندین نمایشگاه برای 
کشورهای منطقه و عربی از جمله لبنان و عربستان برنامه ریزی 
کرده ایم که می توانند در این نمایشگاه ها شرکت کنند و ما تا جایی 
که بتوانیم از طریق مرکز ملی فرش و استان شرایط را برای حضور 

این دوستان فراهم خواهیم کرد.
غفوری مقدم در پاســخ پرســش خبرنگار ما پیرامون تخصیص 
تسهیلات به حوزه فرش توضیح داد: این تسهیلات در چهارچوب 
مشاغل خانگی تعریف شده است و در تسهیلات مشاغل خانگی 
دارای محدودیت هایی هســتیم که شــاید برای تــک باف ها و 
مستقل ها خوب باشد ولی برای کسانی که دارای مجتمع هستند، 
این موضوع زیاد رافع مشکلشان نخواهد بود. به همین علت قرار 
شــد این موضوع در کمیته فرش جهت جذب تسهیلات مطرح 

شود.

سرپرست ستاد مدیریت حمل ونقل و سوخت از لزوم احیای ستاد مدیریت سوخت می گوید؛

 ناترازی بنزین!
در شــرایطی به ســر می بریم که ۱۲ 
میلیون لیتر ناترازی بنزین وجود دارد 
و مدیریت آن به شــدت دشــوار شده 
است؛ شاید بهترین راه برای برون رفت 
از چنین مشــکلی احیای دوباره ستاد 

مدیریت سوخت باشد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از مهر، افزایــش بی رویه مصرف 
و ناترازی بنزیــن به یکی از مهمترین 
مســائل روز تبدیل شــده مشکلی که 
ممکن بود در ســال های گذشــته نیز 
تجربه کنیم امــا برای جلوگیری از آن 
کار گروهــی با اختیــارات ویژه تحت 
اداره اعضای هیئت دولت با ساختار فرا 
دســتگاهی ایجاد شد و ستاد مدیریت 

حمل و نقل و سوخت نام گرفت.
ســتاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
از ســال ۱۳۸۵ با هــدف برنامه ریزی 
راهبردی در مدیریت مصرف و تأمین 
سوخت، سیاســت گذاری در سهمیه 
بندی بنزین، کارت هوشمند سوخت، 
توســعه ناوگان حمل و نقل عمومی، 
خــروج خودروهای فرســوده و برخی 
از هماهنگی های بین بــه عنوان تنها 
دستگاه فرا ســازمانی آغاز به کار کرد 
اما زمانی که این ســتاد داشت به بلوغ 
می رسید به یکباره با تصمیمی غیر قابل 
توجیه فرایند انحلال آن در دولت قبل 

آغاز شد.
انتقال ستاد مدیریت مصرف سوخت به 

راهداری اشتباه بود
اواسط سال ۹۴ بود که ستاد مدیریت 
حمل و نقل و ســوخت به ســازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای منتقل 
شد، این انتقال بر اساس تصمیم هیأت 
وزیران و اصلاح مــاده )۲۳( آئین نامه 
اجرایی قانون توســعه حمــل و نقل 
عمومــی و مدیریت مصرف ســوخت 
صورت گرفت. اما همین امر واکنش های 
زیادی را به دنبال داشت عده ای چنین 
انتقالــی را مثمر ثمر می دانســتند و 
برخی از کارشناسان این اتفاق را منجر 
به از دســت رفتن کارآیی این ســتاد 

می دانستند.
اخیراً با گذشت ۸ سال علیرضا احمدی 
سرپرست ستاد مدیریت حمل ونقل و 
سوخت از تصمیم اشتباه چنین انتقالی 
سخن به میان آورده و گفته است: هدف 
عالیه شکل گیری ستاد سوخت بحث 
مدیریت حمل ونقل عمومی و مدیریت 

مصرف سوخت بود.
وی ادامه داد: در واقع پیگیری مصوبات 
ستاد تبصره ۱۳ وظیفه اصلی این ستاد 
بود. در آن زمــان برای این که اهمیت 
حمل ونقل را نشــان دهنــد و مصرف 
ســوخت را مدیریت کنند، کارگروهی 
تحت عنــوان »مدیریــت حمل ونقل 
عمومی و مصرف ســوخت« تشکیل 
شــد. اختیارات این کارگــروه در حد 
اصول ۱۲۷ و ۱۳۸ قانون اساســی بود، 
یعنی به عنوان نماینده ریاست جمهوری 

اختیارات هیئت وزیران را داشت.
به گفته احمدی سال ۹۲ تصمیم گرفته 
شــد که ســتاد مدیریت حمل ونقل و 
سوخت از ریاســت جمهوری به وزارت 
راه و شهرســازی منتقل شود. ماهیت 
کار ســتاد فرابخشــی بود؛ وزارت راه 
و شهرســازی یکی از جاهایی بود که 
موارد را پیگیری می کردیم. این که ستاد 

زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی شد 
خیلی از مسائل را تحت الشعاع قرار داد.

وی با تاکید بر این که این تصمیم گیری 
اشــتباه بــود، اظهــار کــرد: خــود 
تصمیم گیران ایــن موضوع نیز پس از 
مدتی به این نتیجه رسیدند، واقعاً خیلی 

از کارها مغفول ماند.
حســین هاشــمی معاون اسبق ستاد 
مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور 
نیز در رابطه با این موضوع به خبر نگار 
مهر گفت: وجود یک مجموعه سیاست 
گــذار و ناظر بر اجرای سیاســت های 
انرژی می تواند به ساماندهی مصرف در 

کشور کمک کند.
مدیریت مصرف سوخت به ساختار فراسازمانی 

نیاز دارد
وی با اشاره به مصرف افسار گسیخته 
بنزین در کشــور، توضیح داد: اکنون 
شــاهد افزایش بی رویه مصرف بنزین 

هســتیم، همین شرایط ممکن بود در 
ســال ۸۵ اتفاق بیفتد که با تشــکیل 
کارگروه ویژه و اختیارات ویژه به افرادی 
در اعضــای هیئت دولت ســاختار فرا 

دستگاهی ایجاد شد.
به گفته این کارشــناس انرژی در نهاد 
ریاســت جمهــوری، این کارگــروه با 
برنامه های کوتاه مــدت، میان مدت و 
بلند مدت برای مصرف بنزین یعنی ۱۷ 

سال پیش طراحی شد.
وی ادامه داد: با اجرای سیاســت های 
مدیرت عرضه بنزین و مدیریت تقاضای 
ســفر در بخش حمــل و نقل کاهش 
چشمگیری در مصرف بنزین داشتیم 
در حالی که خودروهای مورد استفاده 

در آن زمــان خودروهــای کاربراتوری 
پرمصرف بودند ولی با مدیریت مصرف 

کاهش اتفاق افتاد.
هاشــمی با اشــاره به اینکــه بودجه 
خوبــی در بخش هایــی مانند بخش 
نوسازی خودروهای فرسوده در بخش 
اصلاح ساختار تخصیص بنزین، دولت 
الکترونیک و توسعه حمل و نقل عمومی 
تخصیص پیدا کرد، توضیح داد: بودجه 
تخصیص یافته به این بخش ها معمولاً از 
محل صرفه جویی مصرف بنزین تأمین 

می شد.
به گفته این کارشــناس انرژی اجرای 
چنین سیاست های در یک دهه منجر 
به مدیریــت مصرف بنزین شــد. اما 
متأسفانه با سیاست های اشتباه دولت 
یازدهم سازمان حمل و نقل سوخت در 
سال ۹۵ منحل و در قالب یک اداره کل 

در سازمان راهداری ادغام شد.

تبعات انحلال ستاد مدیریت سوخت؛ افزایش 
مصرف سوخت

وی خاطر نشــان کــرد: وزارت نفت با 
سیاســت و برنامه ریزی اشتباهی که 
پیش گرفت یعنی سیاست تک نرخی 
کردن بنزین را دنبال کرد و زیر ساخت 
سهمیه بندی بنزین را توسعه ندادند و 
حذف کردند که اکنون شاهد شرایط نا 
به سامان در مصرف بنزین هستیم که 
ریشه و علت آن انحلال ستاد مدیریت 
ســوخت بوده اســت بــدون توجه به 
سیاســت های کلان و قوانین برنامه ای 
از جمله قانون توســعه حمل و نقل و 
سوخت که سال ۸۶ توسط مجلس به 

تصویب رسید.

هاشــمی با اشــاره به مصرف بی رویه 
انرژی در ۵ ســال گذشته خاطر نشان 
کرد: در ســال های اخیر مصرف انرژی 
در بخش های مختلف اعــم از بنزین، 
گازوئیل، گاز خانگی و سایر حامل های 
انرژی به شدت افزایش پیدا کرده است 
بنابر ایــن نیازمند تشــکیل کارگروه 
ویژه مدیریت انرژی برای جلوگیری از 
ناترازی بیشتر مصرف و اصلاح الگوی 
ایجاد  مصرف، بهینه ســازی مصرف، 
اقدامــات قیمتی و غیــر قیمتی برای 
کاهش مصــرف و منابعی کــه از این 
محل آزاد می شود در چرخه و مدیریت 
مصرف قــرار بگیرد به عنــوان مثال؛ 
توســعه حمل و نقل، ایجاد تکنولوژی 
و زیر ســاخت های جدید که نیازمند 

اختیارات ویژه ای است.
هاشمی اضافه کرد: احیای این سازمان 
منوط به اختیارات کامل است تا بتواند 
وزارت نفــت، راه، وزارت کشــور را و 
ســازمان های مرتبط را در یک راستا 
هماهنــگ کند و از طــرف دیگر باید 
مصوبات و قوانیــن و مقررات را به روز 

رسانی کند.
قوانین جدید لازمه مدیریت مصرف سوخت

به گفته این کارشــناس انرژی در حال 
حاضر قوانیــن و مقررات حوزه مصرف 
عمــر ۱۴ و ۱۵ ســاله دارد و مربــوط 
به دولت دهم اســت. زیــرا در دولت 
یازدهم و دوازدهم وقفه ای ایجاد شــد 
و سیاست های مدیریت مصرف دنبال 
نشد و این بحرانی که در مصرف بنزین 
وجود دارد ریشــه در عدم توجه دولت 
قبل به مقوله مصرف بنزین و انحلال آن 

مجموعه است.
وی اضافه کرد: برای شکل گیری دوباره 
ایــن مجموعه ابتدا بایــد مجموعه ای 
بــا اختیــارات لازم شــکل بگیــرد و 
کارگروه هایی بر اساس اصل ۱۲۷ قانون 
اساسی که از طریق رئیس جمهور داده 
می شد اجرا شود و در نهایت باید منابع 
لازم به این مجموعه اختصاص پیدا کند 
تا بتواند در برنامه هایی که دارد پیشروی 

کند
هاشمی در خاتمه اضافه کرد: در صورت 
شــکل گیری دوباره ســتاد مدیریت 
سوخت کشور به شــکل گذشته باید 
متناسب با شــرایط فعلی برنامه ریزی 
جامع تری بر اســاس قوانین و مقررات 
داشته باشد و در نهایت فرهنگ سازی 
و اطلاع رسانی دقیق به مردم است که 
مردم بدانند چه منابع و ثروتی از کشور 
هدر می رود منابعی که ذخیره نسل های 
فرداســت و با صرفه جویی در راستای 
بهبود رفاه زندگی خود گام بر دارند که 
امکان صرفه جویی ۱۰ تا ۱۵ درصدی 
وجــود دارد که در این صورت می توان 
آن را به توســعه زیر ساخت های حمل 
و نقــل عمومی در جهت رفــاه مردم 

اختصاص داد.
به نظر می رسد با توجه به ناترازی ۱۲ 
میلیون لیتری بنزین و کسری گاز در 
زمســتان بهترین راه برای پشــت سر 
گذاشتن این مشــکلات احیای ستاد 
مدیریــت مصرف ســوخت به معنای 
یک ســازمان فرادســتگاهی باشد که 
دارای اختیارات ویژه باشــد. هم اکنون 
جای خالی این ستاد به شدت احساس 

می شود.

در صورت شکل گیری دوباره ستاد مدیریت سوخت کشور 
به شکل گذشته باید متناسب با شرایط فعلی برنامه ریزی 

جامع تری بر اساس قوانین و مقررات داشته باشد و در نهایت 
فرهنگ سازی و اطلاع رسانی دقیق به مردم است که مردم 
بدانند چه منابع و ثروتی از کشور هدر می رود منابعی که 

ذخیره نسل های فرداست

,,

قیمت ها همچنان در حال ریزش
بررسی وضعیت قیمت خودرو نشان می دهد 
که قیمت ها در بازار همچنان کاهشی است؛ 
قیمــت خودروهای مونتاژی تا ۶۰ میلیون 
تومــان و خودروهای داخلی تا ۲۰ میلیون 
تومان نســبت به هفته قبل کاهش یافته 
است. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 

نقل از مهر، بررسی وضعیت بازار آزاد خودرو 
نشان می دهد که قیمت خودروهای پرتیراژ 
طی هفته جاری بین ۵ تا ۶۰ میلیون تومان 
با کاهش قیمت مواجه شده اند. خودروهای 
داخلی نیز یا بیــن ۵ تا ۲۰ میلیون تومان 
کاهش قیمت خورده انــد و یا اینکه ثابت 

مانده اند. فعالان بازار معتقد هستند که در 
صورت واردات و عرضه خودروهای کارکرده، 
واردات خودروهای نو و افزایش تولید و عرضه 
خودروهای داخلی، بازار خودرو تا حدودی 
متعادل شــده و از آن وضعیــت »افزایش 

مستمر قیمت« خارج می شود.

خبر



5
 شنبه 11 شهریور 1402/  سال هفتم /  شماره 1572
Vol.3.No.1572 / Septamer 2.2023

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.comهنر
گ و 

رهن
ف

فیلم سازی برای قشر کوچکی از جامعه؛

بدترین زمان برای اکران » نارگیل 2«
داوود اطیابی با اشاره به اینکه »نارگیل 
۲« در ایام تابستان اکران شد، تأکید 
کرد: تعطیلی مدارس، فصل ســفر و 
حتی گرمای تابستان میزان مخاطبان 
کــودک و نوجوان ســینما را کاهش 
داده و بــه همین دلیل می توان گفت 
»نارگیــل ۲« در بدترین زمان ممکن 

اکران شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقــل از ایلنا، داوود اطیابی، کارگردان 
فیلم ســینمایی »نارگیل ۲«، که این 
روزها بــه عنوان اثری در ســینمای 
کــودک و نوجــوان در ســینماهای 
کشور در حال اکران است، در گفتگو 
با خبرنگار ایلنا، اظهار داشت: پس از 
سال ها کار کردن در سینما تجربیاتی 
به دســت می آورید کــه می توانید به 
برآوردی از خواسته مخاطبان سینما 
برســید و من فکــر می کنــم امروز 
مخاطب ســینمای ایــران هدفش از 
فیلم دیدن در سینما شاد شدن است.

متأسفانه مردم امروز غمگین هستند
اطیابی خاطرنشــان کــرد: نمی دانم 
این مســئله را نکته ای مثبت بدانم یا 
منفی چراکه نمی تــوان آن را تنها از 
جنبه مثبت نگاه کرد اما با اکران فیلم 
»نارگیــل ۲« خیلی هــا با من تماس 
گرفتند و گفتند که از دیدن این فیلم 
شــاد شــدند و به همین دلیل دیدن 
آن را به دیگران نیز پیشــنهاد دادند. 
متأسفانه مردم امروز غمگین هستند 
و می خواهم از این فرصت اســتفاده 
کنم و بگویم در تجربه اکران »نارگیل 
۲« بــه این نتیجه رســیدم که مردم 
تلاش می کنند که کمی شــاد شوند 
یا حداقل دو ســاعتی که در ســینما 
هستند غصه هایشان را فراموش کنند 
و امیدوارم مســئولان بــا دیدن این 
وضعیت کمی دربــاره وضعیت امروز 

جامعه  تعمق کنند.
متأسفانه مردم امروز غمگین هستند

وی افزود: سینماگران عضو کوچکی 
از جامعه هســتند و مــن هم عضو 
کوچکی از خانواده ســینما هســتم 
و خــودم را هنرمند هــم نمی دانم 
اما ســعی می کنم سهم کوچکی در 
شــاد کردن مردم داشــته باشم اما 
شــاد شــدن جامعه به سیاست های 
کلی مربوط اســت و مسئولان کشور 
هستند که می توانند با تصمیماتشان 
در جامعه نشاط ایجاد کنند. به لحاظ 
روانشناختی می دانیم متأسفانه مردم 
امروز غمگین هســتند. در سال های 
انقــلاب مردم و مســئولان  ابتدای 
فاصلــه چندانی با هم نداشــتند اما 
امروز این فاصله زیاد شــده و همین 
مسئله باعث شده تا مسئولان نتوانند 
حس و حــال جامعه را درک کنند و 
یک ســینماگر که خود را عضوی از 
جامعه می داند، می تواند قدم کوچکی 
برای نشاط بخشیدن به جامعه بردارد 
و من هم به سهم خودم سعی کردم 

این کار را انجام دهم.
این کارگردان در ادامه گفت: اگر دقت 
کنید در بین ســه فیلم پرفروش این 
روزهای سینما هر ســه فیلم فضای 
شــادی دارند و مطمئن باشــید اگر 
فیلمسازی امروز به نشاط بخش بودن 
فیلمش توجه داشته باشد، می تواند به 

فروش بالای فیلمش امیدوار باشــد و 
مــن هم می دانم که ایــن خود نوعی 
فاجعه است اما چه کاری از دستمان 

برمی آید!
فیلم مختص مخاطبان بالای 7 یا 8 سال است

اطیابــی در ادامــه اظهاراتش تأکید 
کرد: علاوه بر اینکه فضای شــاد فیلم 
»نارگیــل ۲« یکــی از عوامل اصلی 
فروش این اثر به حساب می آید نکته 
دیگر به این مسئله مربوط می شود که 
این فیلم یک اثر خانوادگی است. من 
دو بار این فیلم را در ســینما دیدم و 
باور کنید که در سالن شاید ۱۰ کودک 
حضور داشــت و باقی افراد بزرگسال 
بودند و حتی افراد بزرگســال هم در 
بسیاری از صحنه به وجد می آمدند و 
برخی مواقــع می خندیدند. البته من 
معتقدم ایــن فیلم مختص مخاطبان 
بالای ۷ یا ۸ سال اســت اما با توجه 
بــه قصه و حتــی دیالوگ ها که برای 
مخاطب بزرگسال هم نوشته شده اند 
اعضای یک خانواده به خوبی در کنار 
هــم می توانند این فیلم را ببینند و با 

آن ارتباط برقرار کنند.
این کارگــردان درباره تأثیر ســریال 
»نارگیــل« بر میــزان فــروش این 
فیلم ســینمایی اظهار داشت: سریال 
»نارگیل« از نظر من ضعف هایی دارد 
کــه در فیلم ســینمایی این ضعف ها 
وجود ندارند. البته پروانه ساخت اولیه 

این ســریال به نام من صادر شــد و 
چون من در آن زمان دچار کســالت 
شدم، نتوانستم در ساخت این سریال 
همکاری کنم. بعید می دانم ســریال 
تأثیــر مثبتی در میــزان فروش این 
فیلم داشته باشد و حتی فکر می کنم 
ممکن اســت تأثیر منفی داشته باشد 
اما به کسانی که سریال را دیده اند هم 
پیشــنهاد می دهم که به دیدن فیلم 

سینمایی »نارگیل ۲« بیایند.
اطیابی درباره تبدیل شدن عروسک ها 
نشانه هایی  به  فیلم های سینمایی  در 
نوستالژیک گفت: مطمئناً اگر ساخت 
این فیلم ادامه داشته باشد عروسک ها 

به نوســتالژی های نسل حاضر تبدیل 
می شوند. زمانی که اثری چون »کلاه 
قرمزی« خلق شــد ۴۰ درصد جامعه 
مــا کودک و نوجوان بودند و آن زمان 
میــزان ازدواج و فرزندآوری بســیار 
بیشــتر از امروز بود در حالیکه امروز 
میزان ازدواج بسیار کاهش پیدا کرده 
و معمــولاً زوج ها یا تصمیم می گیرند 
بچه دار نشــوند یا ترجیــح می دهند 
که نهایتاً یک فرزند داشــته باشند و 
بــه همین دلیل کم شــدن جمعیت 
کودک در کشــور باعث می شود که 
ما در سینمای کودک برای یک قشر 
کوچک فیلم بســازیم و نتوانیم مثل 
سال های گذشته موفقیت آثاری چون 
»کلاه قرمزی« را تکرار کنیم. البته در 
نظر داریم که قسمت های بعدی این 
فیلم هم بســازیم اما همه چیز به این 
بســتگی دارد که شرایط اقتصادی به 
چه شکل خواهد بود و باید ببینیم که 
آیا ممکن اســت قسمت دیگری برای 
»نارگیل« ســاخت یا خیر. در صورت 
ســاخت قســمت بعدی قصــد دارم 
شخصیت های دیگری هم به این فیلم 

اضافه کنم.
آثار عروسکی در همه جای دنیا با استقبال 

روبرو می شوند
وی درباره اســتقبال صــورت گرفته 
از فیلم »نارگیــل ۲« گفت: پیش از 
ساخت این فیلم اطمینان داشتم که 

فیلم می تواند مورد استقبال قرار گیرد 
چراکه ما از مناظر مختلفی به راه های 
موفقیت این اثر فکر کردیم و از طرفی 
آثار عروســکی در همه جــای دنیا با 
اســتقبال روبرو می شــوند و در بین 
مخاطبان جایگاه خوبی دارند اما این 
موفقیت نیازمند این است که سینما 
از فیلم های عروســکی اشباع نشود و 
تولیدات به حدی زیاد نشــود که به 
ســمت تقلید بروند چراکه همیشــه 
تقلید موجب ضعیف شــدن آن گونه 

سینمایی می شود.
اطیابی درباره شرایط اکران و تبلیغات 
ایــن فیلــم گفــت: شــرکت پخش 

فیلمیران از شرکت های پخش معتبر 
کشــور است که به خوبی از فیلم های 
خــود حمایت می کند. مــا در بحث 
تبلیغــات بــه تبلیغ در شــبکه های 
اجتماعی خیلی توجه داشتیم و پیش 
از اکران سعی کردیم مخاطب را آماده 
کنیم ولی ناگفتــه نماند که »نارگیل 
۲« در بدترین زمان ممکن برای یک 
فیلم کودک اکران شــد چراکه فصل 
تابستان فصل سفر، تعطیلی مدارس و 
از طرفی گرمای شدید است که باعث 
می شود میزان مخاطبان به خصوص 
مخاطبان کودک و نوجوان به حداقل 
برسد و واقعاً فروش بالا در این شرایط 
کار سختی است. اگر »نارگیل ۲« در 
زمان دیگری اکران می شــد اطمینان 
دارم که فروش بیشــتری داشــت اما 
باز هم پیش بینی می کنم که در هفته 
آینده فروش این فیلم به ۷۰۰ تا ۸۰۰ 

میلیون تومان در هفته می رسد.
وضعیت سینمای کودک اسفناک است

این کارگردان در پایان درباره وضعیت 
سینمای کودک گفت: سینما به طور 
کلی وضعیــت خوبی ندارد و وضعیت 
ســینمای کودک اســفناک اســت. 
مسئولان معمولاً از ما دعوت می کنند، 
در جلسات نظرات ما را می پرسند و به 
قدری خود را جدی معرفی می کنند 
که مــا در پایــان جلســات امیدوار 
می شویم که قرار اســت اتفاقی برای 
ســینمای کودک رخ دهد اما پس از 
جلسه هیچ اتفاق مثبتی رخ نمی دهد 
و به نظر می رســد که همان مسئول 
فقط قصد داشــته چند خبــر درباره 
خــودش در رســانه ها مطــرح کند. 
تا زمانیکــه برای حمایــت و ارتقای 
ســینمای کودک برنامــه ای مدون و 
مشخص نداشته باشــیم هیچ اتفاقی 
نمی افتد. ما باید جمعیت شناســی و 
روانشناســی داشته باشــیم و بدانیم 
که میزان مخاطبان کودک چه اندازه 
اســت و مخاطبان کــودک امروز چه 
انتظاراتــی از آثار دارند و به میزانی از 
تولیدات لازم برســیم. در حال حاضر 
ما به ســالی بیــش از ۴ فیلم کودک 
در ســینما نیاز نداریم و در تلویزیون 
و شبکه نمایش خانگی است که باید 
آثار کودک بیشتری تولید شوند ولی 
متأسفانه هیچ برنامه ای وجود ندارد و 
کمیت و کیفیت تولیدات به هیچ وجه 

مورد بررسی قرار نمی گیرد.

 اگر دقت کنید در بین سه فیلم پرفروش این روزهای سینما هر 
سه فیلم فضای شادی دارند و مطمئن باشید اگر فیلمسازی امروز 
به نشاط بخش بودن فیلمش توجه داشته باشد، می تواند به فروش 

بالای فیلمش امیدوار باشد

,,

تازه ترین آمار فروش سینماها با گیشه ۴۳۱ میلیارد تومانی
فروش کلی ســینمای ایران تا دهه اول 
شهریورماه در حالی از رقم ۴۳۱ میلیارد 
تومان گذر کــرده که در میان ۱۷ فیلم 
روی پرده، فــروش ۶ فیلم هنوز به یک 

میلیارد تومان نرسیده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 

از ایسنا، در آخرین روزهای فصل تابستان 
فیلم هــای جدیدتری بــه چرخه اکران 
اضافه شــدند و اگرچه تنوع بیشتری به 
فیلم های روی پرده دادند اما هنوز فروش 

اصلی گیشه در دست کمدی هاست.  
در حال حاضر ۱۷ فیلم در سینماها و با 

تعداد سانس های مختلف در حال اکران 
هســتند که کمدی »فسیل« همچنان 
فیلم  پرمخاطب ترین  و  پرفروش تریــن 
سینما است و کمترین تعداد تماشاگر هم 
به فیلم کودک ونوجوان »میان صخره ها« 

تعلق دارد.

تماس صوتی و تصویری به »ایکس« 
اضافه می شود

شبکه اجتماعی »ایکس« )توییتر سابق( در راستای تلاش ایلان 
ماسک برای ساخت یک سوپر اپلیکیشن همه منظوره، قصد دارد 
امــکان تماس صوتی و تصویری در این پلتفرم را فراهم کند تا از 

اپلیکیشن »تردز« شرکت متا جلوتر بماند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از  ایســنا، ایلان ماسک 
که مالک شبکه اجتماعی »ایکس« است، در پستی در این پلتفرم 
 iOS اعلام کــرد: کاربران برای بهره بــردن از این قابلیت که در
اپل، اندروید گوگل و رایانه های شخصی قابل دسترس خواهد بود، 
نیازی به داشتن شماره تلفن ندارند. اما وی به زمان مشخصی برای 

عرضه این قابلیت اشاره نکرد.
ماسک پس از تغییر برند »توییتر« به »ایکس«، اعلام کرد که این 
پلتفرم را به سوپر اپلیکیشنی تبدیل خواهد کرد که مجموعه ای از 
خدمات، از پیام رسانی تا شبکه اجتماعی و پرداخت های نقطه به 

نقطه را عرضه می کند.
بر اســاس گزارش رویترز، ماســک که پس از انتصاب مدیرعامل 
جدید در ماه مه، همچنان مدیریت بخش توســعه محصول را در 
اختیار دارد، همچنین به دنبال تغییر نحوه نمایش لینکهای خبری 
در این پلتفرم است که دسترسی ناشران اخبار به مخاطبانشان را 

تحت تاثیر قرار خواهد داد.

ابتلای بازیگر »خنده بازار« به سرطان

آرش میراحمدی از ابتلای خود به بیماری سرطان پانکراس خبر 
داد و اشاره کرد که از روز شنبه شیمی درمانی را آغاز خواهد کرد.

به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از تســنیم،  آرش 
میراحمدی )زاده ۴ تیر ۱۳۵۰( بازیگر ســینما و تلویزیون است.

از مهم ترین آثار آرش میراحمدی می توان به بازیگری در ســریال 
»خنده بازار«، ســریال »محله گل و بلبل« و سریال »بچه محل« 

اشاره کرد.
آرش میراحمدی با انتشــار یــک ویدیو پس از ۸ مــاه در مورد 

بیماری اش توضیحاتی ارائه داد.
آرش میراحمدی از ابتلای خود به بیماری سرطان پانکراس خبر 
داد و اشاره کرد که از روز شنبه شیمی درمانی را آغاز خواهد کرد

ماجرا از این قرار اســت که چندی پیش آرش میراحمدی با درد 
شدید ناحیه شکم و مشکلات گوارشی راهی بیمارستان می شود و 
پس از آزمایش های مختلف پزشکان متوجه می شوند او به سرطان 

لوزالمعده یا همان پانکراس مبتلا شده است. 
او به تعبیر خودش که در این ویدئوها به آن اشاره کرده قرار است، 
فردا در اولین جلسه شیمی درمانی شرکت کند و همچنین برای 
اینکه تجربه درمان خودش را در اختیار دیگران قرار دهد می خواهد 

از جزئیات فرآیند این درمان در صفحه مجازی خودش بگوید.
دوســتان هنرمند آرش میراحمدی و همکارانش از جمله نعیمه 

نظام دوست از مردم خواسته اند برای سلامتی او دعا کنند. 
نظام دوست از بازیگران شناخته شده سینما و تلویزیون برای اولین 

بار خبر از بیماری آرش میراحمدی داد. 

کافه خبر

هنر
گ و 

رهن
ف
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رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:
واردات خودرو، نیاز کشور را تنظیم و 

آرامش را در جامعه ایجاد می کند
رئیس کمیســیون صنایع 
شــورای  مجلس  معادن  و 
اســلامی گفت: بــا واردات 
خودرو، نیاز کشــور تنظیم 
و آرامــش در جامعه ایجاد 

می شود.
تالارپشتی  اکبری  عزت الله 

امشب ۹ شهریور ماه، در مراسم افتتاحیه بیست وسومین نمایشگاه 
بین المللی خودرو در مشــهد در جمع خبرنــگاران در خصوص 
واردات خودروهــای خارجی اظهار کرد: مجلــس قانون واردات 
خودرو را وضع کرده و این قانون در مجمع تشــخیص مصلحت 
تصویب شده است. در بحث واردات خودروهای دست دوم نظرمان 
ایــن بود که قانون موجود برای واردات خودرو دســت دوم کافی 
بــوده و دولت باید در این زمینه در آیین نامه اجرایی چند بند در 

نظر بگیرد.
رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: با واردات خودرو، نیاز کشور تنظیم و آرامش در جامعه ایجاد 
می شــود. طبق اعلام دولت و وزرات صمت ۵۰۰ هزار تقاضا برای 

خودرو در کشور وجود دارد.
تالارپشــتی اضافه کرد: بحثی که از طــرف بخش دولتی مطرح 
می شود این است که به دنبال تنظیم بازار هستند اما ما می گوییم 
که ابتدا تنظیم تولید انجام شود، سپس تنظیم بازار به تبع ایجاد 
خواهد شــد. اگر دولت فقط نقشــه راه را به خودروسازان نشان 
دهد، خودروسازی ها می توانند با استفاده از ظرفیت هایی از جمله 
حوزه دانش بنیان، بهترین خودروها را تولید کنند. هیچ کشوری 
نمی تواند همه خودروهای مورد نیاز را تولید کند، بنابراین خودرو 

وارد می کنند.
وی در رابطــه بــا بهبود کیفیــت خودروها خاطرنشــان کرد: 
سختگیری هایی که استاندارد انجام می دهد درست است اما این 
ســختگیری ها نباید به گونه ای باشد که تعارض ایجاد کند.  این 
ســختگیری ها به نفع جان مردم و مال مردم است و مردم برای 
ما در اولویت هستند. اســتاندارد در این خصوص  همکاری لازم 

را انجام می دهد.

رشد 4۳ درصدی بیمه شدگان 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان 

خراسان رضوی
مدیــرکل صنــدوق بیمه 
کشــاورزان،  اجتماعــی 
عشــایر  و  روســتائیان 
خراســان رضوی از رشــد 
۴۳ درصدی در جذب بیمه 
شــده در این صندوق طی 

یکسال گذشته خبر داد.
در  برونســی  عباســعلی 

گفت وگو با ایســنا در خصوص اقدامات صندوق بیمه اجتماعی 
کشــاورزان، روستاییان و عشایر خراسان رضوی در هفته دولت 
اظهار کرد: در یک سال اخیر با نگاه ویژه دولت مردمی آیت الله 
رئیسی، روند رو به رشد عضویت کشاورزان، روستاییان و عشایر 

را در صندوق شاهد هستیم.
وی در ادامه افزود: در یک سال اخیر در صندوق استان رشد ۴۳ 
درصدی در جذب بیمه شــده را تجربه کرده و بیش از ۲۶ هزار 
نفر تنها در یک سال اخیر به خانواده بیمه کشاورزان، روستاییان 

و عشایر پیوستند.
مدیرکل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر 
خراســان رضوی خاطرنشان کرد: بودجه صندوق به لطف نگاه 
مردمی دولت انقلابی ۱۶۷ درصد افزایش داشت و در پایان سال 
گذشــته ۱۰ درصد از سهام پالایشگاه شازند به ارزش ۲۸ هزار 

میلیارد تومان خریداری شد.
برونسی تصریح کرد: امسال در پایان مرداد ماه حقوق مستمری 
بگیران ۲۰ درصد افزایش یافته که با معوقات ماه های گذشــته 

یکجا به حساب مستمری بگیران  واریز شد.
 وی در خصوص اجرای بیمه تکمیلی مستمری بگیران صندوق 
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر افزود: امیدواریم 
که امســال موضوع بیمه تکمیلی مستمری بگیران صندوق در 

خراسان رضوی نیز کلید بخورد.

وقوع آتش سوزی در پارک ملی ساریگل
مدیر یگان حفاظت اداره کل منابع 
خراســان  آبخیزداری  و  طبیعــی 
شــمالی از وقوع آتش ســوزی در 

پارک ملی ساریگل خبر داد.
سرهنگ موســی الرضا حیاتی در 
گفت و گو با ایســنا اظهــار کرد: 
عصــر امروز بخش هایــی از پارک 
ملی ســاریگل در حوزه جغرافیایی 
اســفراین و جاجــرم دچــار آتش 

سوزی شده است.
وی افزود: آتش ســوزی در مناطق 
صعــب العبور منطقه افتــاده و به 
همین دلیل هنوز مهار نشده است.

حیاتی ادامه داد: هنوز سطح آتش 
سوزی اتفاق افتاده مشخص نیست.

وی تصریح کرد: بــرای مهار آتش 
ســوزی تاکنون ۴۵ نفــر نیرو به 

منطقه اعزام شده است.
حیاتی گفت: مســاحت پارک ملی 
ســاریگل در شهرســتان اسفراین 
۲۰هزار هکتار بوده که یکی متنوع 

تریــن مناطــق از لحاظ پوشــش 
گیاهــی و جانــوری اســت و  از 
مهمترین ذخیره گاه های ژنتیکی 

غنی کشور محسوب می شود.
فرمانــده یگان حفاظــت اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان 

شــمالی تاکید کرد: بهــره برداران 
طبیعت در صورت روشــن کردن 
آتش در طبیعت نسبت به پاکسازی 
اطــراف آتش از گیاهان اقدام کنند 
 تا آتش بــه این گیاهان ســرایت

 نکند.
وی گفــت: عــلاوه بــر آن هنگام 
خاموش کردن آتش نیز از خاموش 
شــدن آن اطمینان حاصل کنند تا 
بقایای آتش باقی نماند؛ چراکه اگر 
بقایای آتش باقی مانده باشد ممکن 
اســت با وزش باد دوباره شعله ور 
شده و به سایر مناطق سرایت کند.

گفتنی اســت ۳۳ درصد از عرصه 
های جنگلی با مســاحت ۳۵ هزار 
هکتــار در این اســتان در معرض 
آتش سوزی شدید هستند. علاوه بر 
آن ۶۴ درصــد عرصه های جنگلی 
اســتان نیز در معرض آتش سوزی 
متوسط و ۳ درصد در معرض آتش 

سوزی کم قرار دارد.

ان
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کودکان تنها 7درصد وزن خود تحمل حمل بار دارند؛

کوله پشتی غیراستاندارد نخرید!
در آســتانه فصل پائیز و آغاز مدارس 
هستیم و بی شک بازار خرید لوازم التحریر 
و کیف بیش از هر زمانی داغ است. اما 
در این بین باید به استانداردها نیز توجه 
کرد؛ چراکه یک متخصص طب فیزیکی 
و توانبخشــی دانشــگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی، می گوید: زمانی که کوله 
پشتی سنگین باشد حجم باری بر شانه 
و کمر کودک تحمیل می شود که هنوز 
بدن وی آمادگی کافی برای تحمل آن  
را ندارد، کمترین و اولین عارضه این  کار 

دردهای کمر و پشت کودک است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، دکتر محمد تقی حلی ساز 
با اشاره به اینکه با نزدیک شدن به سال 
تحصیلی جدید کوله پشــتی یکی از 
ضروری ترین وسایلی است که والدین 
برای فرزنــدان خود تهیــه می کنند، 
توضیح داد: مهم ترین نکته این است که 
کیف مدرسه با جثه کودک همخوانی 

داشته باشد.
آسیب کوله پشتی نامناسب برای کودکان

وی افــزود: کودکانی که به لحاظ جثه 
کوچک تر هســتند، اگر از کوله پشتی 
مناســب نکنند با مشــکلات مواجه 
خواهند شــد. در واقع استفاده از کوله 
پشــتی نامناســب عارضه هایی برای 
کودک به همراه دارد که می تواند باعث 

آسیب به بدن کودک شود.
وی ادامه داد: کوله پشتی باید به شکلی 
انتخاب شــود که از قوسی که در کمر 
وجود دارد پایین تــر نیاید و زمانی  که 
به طور چشــمی نگاه می کنید از حد 

معمول پایین تر نباشد.
حلی ساز با اشاره  به این که کیف یا کوله 

پشتی سنگین فشار زیادی به کمر وارد 
می کند، ادامه داد: کوله پشتی استاندارد 
مشخصه هایی دارد که باید هنگام خرید 
مورد توجه باشد، به طور مثال بندهایی 
که کوله پشــتی را نگه می دارد نباید 

کمتر یا بیشتر از حد معمول باشد.
وی تاکید کرد: کوله پشــتی هایی که 
بندهای باریک دارند فشــار زیادی به 
شــانه های کودک وارد می کنند، بند 
اســتاندارد کوله پشتی باید بین پنج تا 
هفت سانتی متر باشد و بهتر است بندی 
در کمر داشته باشد تا روی کمر کودک 
قفل شود تا حین راه رفتن مدام به کمر 

کودک ضربه وارد نکند.
باری بر شانه و کمر کودک

این متخصص طب فیزیکی و توانبخشی 
با اشاره به این که وزن کتاب و وسایلی 

که در کوله پشتی قرار می دهید اهمیت 
دارد، ادامه داد: بسیاری از مدارس این 
مســئله را به کودک تحمیل می کنند 
که وســایل زیادی را همراه خود حمل 
کند، بیشترین وزنی که کودک توانایی 
حمل آن را دارد، هفت درصد وزن خود 
او اســت، مثلا یک کودک ۲۰ کیلویی 
بیشتر از یک تا دو کیلو وزن را نمی تواند 

تحمل کند.
او با بیان این که استفاده یک بند از کوله 
پشتی، به وارد شدن فشار به یک طرف 
بدن منجر می شود، افزود: برخی از کوله 
پشتی ها بندهای تکی دارند و یکطرفه 
پوشیده می شود، این نکته هم می تواند 

به شانه ها آسیب وارد کند.
وی با بیــان این که زمانــی که کوله 
پشتی سنگین باشــد باری بر شانه و 

کمر کودکی گذاشته می شود که هنوز 
بدن او آمادگی کافی تحمل آن را ندارد، 
هشــدار داد: کمترین و اولین عارضه 
این کار دردهای کمر و پشــت کودک 

است.
دردهای کمری در افرادی که زمینه های 
ژنتیکی دارند، با استفاده از کوله پشتی 

نامناسب تشدید می شود.
بنابراعلام روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی شهیدبهشــتی، وی در پایان 
با تاکید براین که انتخاب کوله پشتی 
یکی از مهمتریــن انتخاب ها در خرید 
اســت که باید با تمرکز بیشــتر انجام 
شــود، گفت: ایجاد احساس خستگی 
در مدرســه و پس از بازگشت به منزل 
از دیگر مشکلات استفاده از کوله پشتی 

نامناسب و با وزن بالا است.

مزایای الکترونیکی شدن گواهی های ولادت و فوت
رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور از 
ولادت  گواهی های  شــدن  الکترونیکی 
و فوت خبر داد و گفــت: با بهره برداری 
از دریافــت الکترونیکــی گواهی ولادت 
و فوت، فراینــد اعلام و ثبت رویدادهای 
حیاتی در نظام ثبت احــوال به صورت 

کاملاً الکترونیکی خواهد بود.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از ایســنا، هاشم در تشــریح روند 
الکترونیک شــدن گواهی فوت و ولادت 
گفت: گسترش دولت الکترونیک و هویت 
دیجیتال مزایای متعــددی در افزایش 

ضریب اطمینان از اطلاعات هویتی، ثبت 
بهنگام و پوشش کامل رویدادهای حیاتی 
را به دنبال داشته است. در این راستا یکی 
از برنامه های ســازمان ثبت احوال ایجاد 
بستر ثبت الکترونیک ولادت و فوت در 

سال ۱۴۰۲ است.

ورود دادستانی به موضوع کم فروشی 
در برخی اقلام خوراکی و مصرفی

معاون حقوق عامه دادستان کل کشور در نامه ای خطاب به وزیر 
صنعت، معدن و تجارت خواستار افزایش نظارت ها و رسیدگی ویژه 

به موضوع کم فروشی ها شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از مهر، در پی وصول 
گزارش های متعدد مردمی در خصوص کم فروشی برخی کالاها به 
ویژه اقلام خوراکی و مصرفی، غلامعباس ترکی معاون حقوق عامه 
دادستان کل کشــور در نامه ای خطاب به عباس علی آبادی وزیر 
صنعت، معدن و تجارت خواستار افزایش نظارت ها و رسیدگی به 

موضوع کم فروشی ها شد.
در بخشی از این نامه آمده است:

اگرچه حسب گزارش سازمان ملی استاندارد، میزان کم فروشی 
برخی کالاها روندی کاهشی داشته است؛ لیکن آمارهای ارائه شده 
مبنی بر وجود حداقل ۲۷ درصد کم فروشی و همچنین میانگین 
کمبود ۷.۲ درصد در محتویات فرآورده ها در بســته های کالایی، 
بیانگر وضعیت غیرقابل قبولی است که تضییع حقوق عامه و آسیب 

به حقوق و دارایی شهروندان را در پی دارد.
بر این اساس و با عنایت به اهمیت موضوع و همچنین نارضایتی و 
شکایات متعدد هموطنان از کم فروشی برخی واحدهای تولیدی 

به ویژه در حوزه اقلام مصرفی و خوراکی، ضرورت دارد؛
۱- ضمن برنامه ریزی دقیق برای اعمال مؤثر سازوکارهای بازرسی 

و نظارت بر فرایند درج قیمت، بســته بندی، توزیع و عرضه کالا، 
تدابیر و اقدامات اثربخش به منظور برچیده شدن بساط کم فروشی 
و برخورد قاطع و بازدارنده با متخلفان با قید فوریت در دستور کار 
واحدهای ذی ربط در آن وزارت خانه قرار گیرد؛ لذا مطابق احکام 
شــرع مقدس و با توجه به تکالیف قانونی و نظارتی آن وزارتخانه 
و در اجــرای ماده ۲۹۰ »قانون آئین دادرســی کیفری«، ماده ۴ 
»دســتورالعمل نظارت و پیگیری حقوق عامه« و تکالیف قانونی 
و نظارتی دادســتانی کل کشــور در امر صیانت از حقوق عامه و 
به منظور حفظ حقــوق و دارایی مردم، توجهاً به مفاد بند )الف( 
ماده ۳ »دستورالعمل نحوه مقابله با ترک وظایف قانونی مدیران و 

کارمندان و پیشگیری از آن« دستور فرمائید.
۲- با همکاری سازمان ملی استاندارد، سازمان تعزیرات حکومتی 
و سایر واحدهای نظارتی اعمال نظارت های قانونی بر روند تولید 
و بســته بندی محصولات و ارائه خدمات در واحدهای تولیدی و 

صنفی تشدید شود.
۳- به واحدهای تولیدی و خدماتی و دســت اندرکاران این حوزه 
تکالیف و تعهــدات مرتبط و لزوم رعایــت کامل حقوق مصرف 
کنندگان اعلام و تبعات حقوقی و کیفری ناشــی از عدم رعایت 

موارد یادشده ابلاغ شود.
۴- در صورت احراز کم فروشــی در روند بازرســی و نظارت های 
قانونی، مراتب را با قید فوریت جهت رســیدگی به دستگاه های 
ذی ربط اعلام و همزمان گزارش تخلفات عمده، کلان و یا سازمان 

یافته، جهت پیگیری و نظارت لازم به این مرجع ارسال شود. 

خبر

واکنش تامین اجتماعی به ادعای خروج 400 قلم » دارو « از پوشش بیمه ای
به دنبال برخی اظهارات مبنی بر خروج 
۴۰۰ قلم داروی موردنیاز بازنشستگان از 
شمول بیمه های پایه، مدیرکل درمان 
غیرمستقیم ســازمان تأمین اجتماعی 
ضمن رد این خبر می گوید: هیچ دارویی 

از پوشش بیمه  خارج نشده است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل زا ایسنا، شهرام غفاری با رد اظهارات 
اخیر رییس کانون بازنشستگان تامین 
اجتماعی مبنی بر خروج ۴۰۰ قلم دارو 
از جمله ویتامین ها و مسکن ها از پوشش 
بیمه ای در سال جاری، اظهار کرد: هیچ 
دارویی از تعهد بیمه ها خارج نشده است.

وی افزود: ســازمان تامین اجتماعی و 
سایر بیمه ها ذیل دبیرخانه شورای عالی 
بیمه فعالیــت می کنند و هر آنچه این 
دبیرخانه تصویب کند، همه بیمه ها آن 

را به طور یکسان اجرا می کنند و هیچ 
تفاوتی در پوشش بیمه ها نیست. براین 
اساس هیچ دارویی را دبیرخانه شورای 
عالی بیمه از تعهد خود خارج نکرده و 

سازمان نیز این کار را انجام نداده  است.

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان 
تامین اجتماعــی تصریح کرد: برخی 
از داروهــا که به لحــاظ درمانی هم 
مهم هستند و ممکن است در درمان 
سرطان هم مورد استفاده قرار گیرند، 

تحت پوشش بیمه نیستند، اما از طریق 
طرح دارویار بخشی از هزینه های آنها 
پوشش داده می شود. برخی داروها نیز 
OTC )داروهای بدون نیاز به نسخه( 

هســتند و سالهاســت برای بیماران 
بستری و کودکان، تحت پوشش بیمه 
قــرار دارند. برخی در نظام ســلامت 
عقیــده دارند همه داروهــا از جمله 
OTC تحــت پوشــش بیمه ها قرار 

گیرد که تحقق این مهم بســتگی به 
وجود منابع مالی و تصمیم و موافقت 
شورای عالی بیمه است. خوشبختانه 
اخیرا با تشکیل صندوق بیماری های 
صعب العــلاج نیز برخــی داروها و 
خدمــات که تحت پوشــش بیمه ها 
نبودند توســط این صندوق پوشش 

داده می شوند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۲۷۷۰۰۰۸۲۰- ۱۴۰۲/۵/۲۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک زاوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلامرضا رنجور سیوکی فرزند حیدر به شماره شناسنامه ۲ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ یک  
قطعه زمین مشجر به مساحت  ۶۵۹۳/۳۵ مترمربع قسمتی از پلاک ۱۲۱  اصلی واقع در اراضی حشمت آباد بخش ۴ زاوه از محل مالکیت ورثه مرحوم غلام رضا 
دوره گرد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۵/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۱۱ م.الف۱۴۹
 حمید رضا غلامیان دلویی- رئیس ثبت اسناد و املاک زاوه
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511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۲۷۷۰۰۰۸۲۳- ۱۴۰۲/۵/۲۲ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زاوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
ابوالفضل نوری راد فرزند حسین  به شماره شناسنامه ۱۸۴۰۵ صادره از قم 
در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۱۷۴۴/۴۱ مترمربع 
قســمتی از پلاک ۱۷۴ فرعی از ۲۳۲  اصلی واقع در اراضی مبارکه  بخش 
۴  زاوه خریداری مع الواسطه از محل مالکیت آقای علی رجبیان کاریزکی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 

۱۴۰۲/۵/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۱۱ م.الف۱۵۰
 حمید رضا غلامیان دلویی- رئیس ثبت اسناد و املاک زاوه

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک داورزن

موضوع ماده ۳ ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۳۵۸۰۰۰۰۳۰-۱۴۰۲/۰۶/۰۱ هیات اول /
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاض آقای رجبعلی مقیســه  فرزند محمد حسین  به شماره شناسنامه 
۱۹۴۲ قسمتی مشــاع ازیک قطعه باغ مساحت خریداری ۴۴۷۸/۳۰ متر 
مربــع از ۲۶۰۶۹/۱۹ متر مربع پلاک ۳۰۲ فرعی از ۲۱- اصلی شــده واقع 
در اراضی امین آباد مقیسه خریداری از مالک رسمی خانم ها اشرف واکرم 
واقدس شهرت همگی تفریشــی محرز گردیده .لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص  نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته اند می توانند از تاریخ اولین 
انتشــار آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس اخذ 
رســید ،ظرف مدت یک ماه ار تاریخ تســلیم اعتراض ،دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است دصورت انقضای مدت مذکور 
وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر میگردد . تاریخ انتشار 

نوبت اول ۱۴۰۲/۰۶/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۰۶/۲۶
رئیس ثبت اسناد و املاک داورزن

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد چناران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۹۰۰۰۳۸۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
چناران تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یار محمد سهرابی فرزند حیدر 
علی بشــماره شناسنامه ۲۰۱ صادره از نیشابور در یک باب خانه به مساحت 
۱۹۱.۹۷ متر مربع قسمتی از پلاک ۳۸۸۹ فرعی از ۱۳۰ اصلی واقع در چناران 
خراســان رضوی بخش ۷ حوزه ثبت ملک چناران از محل مالکیت مجتمع 
اقتصادی کمیته امداد امام خمینی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار 

نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۵/۲۵ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۶/۱۱م. الف۲۵
حجت بصیرت زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک چناران 

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک چناران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 

۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۹۰۰۰۶۰۹ هیــات اول موضــوع قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک چناران تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
جواد محمدی فرزند ذبیح اله بشــماره شناسنامه ۶۸ صادره از چناران در 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۶.۸۷ متر مربع قسمتی از پلاک ۳۸۸۹ 
فرعی از ۱۳۰ اصلی واقع در چناران خراســان رضوی بخش ۷ حوزه ثبت 
ملک چناران از محل مالکیت مجتمع اقتصادی  کمیته امداد امام خمینی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  تاریخ انتشار نوبت اول 

:۱۴۰۲/۰۶/۱۱ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۶/۲۷ م.الف۳۶
حجت بصیرت زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک چناران

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای 
شماره۱۴۰۲۶۰۳۰۶۲۶۶۰۰۰۱۶۶ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه سه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
حسین رضائی فرخانی فرزند محمد به شماره شناسنامه ۰۸۶۰۱۸۰۱۷۴  
در ششــدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۳۷/۷۰ مترمربع پلاک فرعی از 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک باقیمانده یک فرعی از ۲۳۸  اصلی بخش 
۹ مشــهد واقع در ســیدی نقیبی فر  پلاک ۱۶ خریداری از مالک رسمی 
)شهرداری( و سید محمود سیدی حلاج محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد. م.الف تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۶/۱۱. تاریخ انتشار نوبت 

دوم:۲۶ /۱۴۰۲/۰۶م.الف ۳۲۵۴
ابوالقاسم نظام زاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه سه مشهد

511/7آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر بــه دســتور مــواد ۱ و۳ قانون تعییــن تکلیف وضعیــت اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۱۰۴۵ مــورخ ۱۴۰۲/۳/۲۱ هیــات تعیین تکلیف 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی  طرقبه شاندیز تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم مرجان بهمن به شناسنامه شماره ۴۲۷۳ 
کد ملی ۰۹۳۹۶۸۸۶۸۹ فرزند رمضان مورد تقاضا و انتقال از محل مالکیت  
مشــاعی متقاضی و تصرفات متقاضی  نسبت به مالکیت ششدانگ یکباب  
منزل به مســاحت ۲۲۰/۹ مترمربع قســمتی از پلاک  شماره ۵  فرعی از 
۱  اصلی واقع در خراســان رضوی بخش ۶ مشهد حوزه ثبت ملک طرقبه 
شــاندیز محرز گردیده اســت، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه  محلی و 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. 
معتــرض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتــراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۵/۲۵. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۱۱ م.الف۳۱۵۴
حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/8آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر بــه دســتور مــواد ۱ و۳ قانون تعییــن تکلیف وضعیــت اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۱۰۵۳ مــورخ ۱۴۰۲/۳/۲۱ هیــات  تعیین تکلیف 

موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی  طرقبه شاندیز تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای علیرضا دانشور فرد به شناسنامه شماره 
۲۱۵۴۹ کد ملی ۰۷۰۰۲۱۴۴۸۸ صادره تربت حیدریه فرزند محمد مورد 
تقاضا و انتقال از محل مالکیت  مشاعی متقاضی و تصرفات متقاضی نسبت 
به مالکیت ششــدانگ یکباب  منزل به مساحت ۵۲۳ مترمربع قسمتی از 
پلاک شــماره ۱۶ فرعی از۱  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش ۶ مشهد 
حوزه ثبت ملک طرقبه شــاندیز محرز گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ 
قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهــی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از 
طریق این روزنامه  محلی و کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض 
داشــته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و 
گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار 

نوبت اول: ۱۴۰۲/۵/۲۵. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۶/۱۱ م.الف۲۹۴
حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/9آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر بــه دســتور مــواد ۱ و۳ قانون تعییــن تکلیف وضعیــت اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۰۸۲۵ مــورخ ۱۴۰۲/۲/۲۸ هیــات  تعیین تکلیف 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی  طرقبه شاندیز تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای جعفر اسحاقی به شناسنامه شماره ۴۲ 
کد ملی ۵۲۲۹۹۱۵۸۳۸  صادره مشهد فرزند برات اله  مورد تقاضا و انتقال 
از محل مالکیت مشاعی قدیر خانی نسبت به مالکیت ششدانگ یکباب منزل 
به مساحت ۴۹ مترمربع قسمتی از پلاک شماره ۲۷۲ فرعی از۲  اصلی واقع 
در خراسان رضوی بخش ۶  حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز محرز گردیده 
اســت، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه  محلی و کثیرالانتشــار در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید 
ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۵/۲۵. تاریخ انتشار نوبت دوم: 

۱۴۰۲/۶/۱۱ م.الف۳۱۴۶
حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۱۱۰۱ هیــات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم  
شکراله توکلی فرزند علی اکبر  بشماره شناسنامه ۱ صادره از بردسکن در 
قسمتی از اراضی مشاعی پلاک ۱۷۳  اصلی کاظم آباد  بخش ۴  بردسکن 
یک قطعه باغ برابر مبایعه نامه عادی  به مساحت ۲۵۳۱۲/۱۹ مترمربع در 
بخش ۴ شهرستان بردسکن از مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۶/۱۱  تاریخ 

انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۲۶  م الف ۱۷۱
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان بردسکن


